

**Template ESR (early stage researcher) Vacancy Notice
Ph.D. researcher (geography, social sciences)**

**Theme : Latin-american migrations to Europe
and transnational provisions of formal and informal welfare.**

Frame : TRANSMIC ITN Marie Curie European Project

Position to be held at : Aix Marseille University (France)

ITN Marie Curie TRANSMIC project

'Transnational Migration, Citizenship and the Circulation of Rights and Responsibilities' (TRANSMIC) is a project funded under the European Commission's Marie Curie actions. This Initial Training Network will run from 1 September 2014 to 31 August 2018. The aim of the project is to contribute to the understanding of transnational migration, in particular by looking at the conditions for and effects of transnational migration, possibilities for the mobility of migrants' rights to be enhanced, and the links between migration, citizenship, and migration and development.

The TRANSMIC project is coordinated by Maastricht University (The Netherlands), and also includes as partner institutions the universities of Liège (Belgium), Minho (Portugal), Oxford (UK), Aix-Marseille (France), Tampere (Finland) and Warsaw (Poland), as well as the Centre for European Policy Studies (CEPS) in Brussels.

Job description

In the framework of the TRANSMIC project, the Doctorate School ED355 (Espaces cultures et sociétés - <http://www.mmsch.univ-aix.fr/formations/ecole-doctorale>) of Aix-Marseille University is recruiting a Ph.D. researcher in the field of human geography and social sciences. The Ph.D. student will be hosted at the Maison Méditerranéenne des sciences de l'homme d'Aix en Provence, in the research unit UMR CNRS 7303 TELEMME (<http://telemme.mmsch.univ-aix.fr/>).

The Ph.D. student will work on a project on transnational social welfare of migrants and their families back home with a special focus on Latin American migrants living in Europe. Transnational relationships between migrants and their family and friends at home create new and modified forms of providing social welfare, or security, in both destination and origin countries. These entail formal and informal provisions. This project aims to study how migrants navigate these informal and formal systems of social welfare by focusing on the following questions. How do migrants fulfill their rights and responsibilities towards people at home (nuclear or extended family) in order to receive or provide social security? What challenges do they experience in qualifying for formal social welfare in European countries, and how do they navigate these challenges in order to ensure security for themselves and their family?

This project will use a multi-sited research design in which both destination and origin countries are studied. It is closely linked to another project in the TRANSMIC ITN based at the University of Maastricht (Netherlands) in which transnational social welfare between migrants from African countries to Europe are studied.

It is expected that the two researchers will work in close collaboration with each other, including stays at each other's universities, and will be supervised by the lead researchers in both universities, Prof. V. Mazzucato and Dr. V. Baby-Collin.

Starting date: between 1 September 2014 and 1 November 2014

Requirements

- The candidate has an MA degree in geography or social sciences.
- The successful candidate will have a strong background in qualitative research methods; experience in conducting research in the Global South, preferably in Latin America ; a proven interest in development and/or migration studies ; excellent English writing skills ; strong analytical capacity; good organisational skills; affinity with work in an interdisciplinary and highly international environment; willingness and proven ability to work in a team;
- Excellent writing skills in English (for non native speakers, Academic IELTS score of 7.5 or higher; or TOEFL Internet-based test score of 113 or higher).
- Willingness to relocate to (the vicinity of) Aix en Provence / Marseille.
- In light of the mobility requirements set by the European Commission for this project, you must NOT have lived in France for more than 12 months in the 3 years immediately prior to taking up the position.
- *It is the policy of the TRANSMIC project to increase the number of women employed. Also members of ethnic minority groups and handicapped people are explicitly invited to apply.*

Working conditions

We offer a dynamic and challenging job in an internationally-oriented organisation where young people receive an advanced education and scholars conduct exciting research.

We offer a 3 year full-time PhD contract.

You will be paid in accordance with national standards. Depending on your situation, the net salary will be about 2300€ / month (duration 36 months).

You have to be willing to move to (the vicinity of) Aix en Provence / Marseille : you will be eligible for an allowance for moving costs.

You will be provided with shared office space and a PC.

Application (electronic version)¹

Candidates are invited to submit their application that should consist of:

1. A **letter of motivation** stating the candidate's qualifications and reasons for interest in the position (in English);
2. A **CV** in English;

¹ Documents must be labelled as follows : NAME_CV.pdf, NAME _mastergrades.pdf, NAME_project.pdf, NAME_letter.pdf.

3. A **research proposal** of two pages, outlining how you would approach the research project (what you would research and how; mention some literature in which you would embed the project);
4. A **transcript** of grades from MA education plus a list of marks of your Bachelor studies;
5. The names and addresses of **two references** (including e-mail, phone number, mailing address, and relationship to the applicant).

The deadline for submitting your application is May 31st, 2014 at noon (French time).

Please send your application via email to : virginie.baby-collin@univ-amu.fr

Appel à candidature
Contrat doctoral (géographie, sciences humaines et sociales)

Thème : Migrations latino-américains en Europe, élaborations transnationales de systèmes formels et informels d'assurance et de sécurité sociale.

Cadre : Programme européen ITN Marie Curie TRANSMIC
Recrutement et inscription : Université d'Aix Marseille (France)

Le programme européen ITN Marie Curie TRANSMIC

'Transnational Migration, Citizenship and the Circulation of Rights and Responsibilities' (TRANSMIC) est un projet ITN (*International Training Network*) financé par la Commission Européenne, dans le cadre des actions Marie Curie. La durée du projet court du 1er septembre 2014 au 31 août 2018. Le programme contribuera à l'étude des formes de migrations transnationales, à leurs conditions d'existence et leurs conséquences, aux possibilités de consolidation des droits des migrants à la mobilité, et aux liens entre la migration, la citoyenneté, et les enjeux du développement.

Le projet TRANSMIC est coordonné par l'Université de Maastricht aux Pays-Bas, avec plusieurs institutions partenaires : les universités de Liège (Belgique), de Minho (Portugal), d'Oxford (UK), d'Aix-Marseille (France), de Tampere (Finlande), de Varsovie (Pologne), ainsi que le Center for European Policy Studies (CEPS) de Bruxelles.

Description du profil recherché :

Dans le cadre du projet TRANSMIC, l'Ecole Doctorale ED355 (Espaces cultures et sociétés - <http://www.mmsh.univ-aix.fr/formations/ecole-doctorale>) de l'Université d'Aix Marseille recrute un doctorant qui sera inscrit en géographie au sein du laboratoire de recherches UMR CNRS 7303 TELEMME (<http://telemme.mmsh.univ-aix.fr/>) de la Maison méditerranéenne des sciences de l'homme d'Aix en Provence.

Il s'agit de travailler sur les modes transnationaux d'assurance sociale des migrants et de leurs familles, à partir de migrants latino-américains vivant en Europe. Les relations transnationales entre les migrants et leurs familles et amis en origine créent de nouvelles façons de pourvoir aux besoins d'assurance et de sécurité sociale, tant dans les pays de destination que d'origine. Ces nouveaux arrangements sont à la fois d'ordre formel et informel. Le projet consiste à étudier comment les migrants naviguent entre ces systèmes formels et informels d'assurance et de sécurité sociale à partir des questions suivantes : comment les migrants remplissent-ils leurs droits et responsabilités envers leurs familles nucléaires ou étendues restées dans le pays d'origine, en termes d'assurance et de sécurité sociale ? A quels défis sont-ils confrontés pour bénéficier de formes d'assurance sociale formelles dans les pays européens, et comment y répondent-ils pour mettre en place une sécurité sociale pour eux et leurs proches?

Ce projet requiert une méthodologie multi-située qui envisagera les pays d'origine et de destination. Il est étroitement lié à un autre projet de thèse du programme TRANSMIC,

basé à l'Université de Maastricht (Pays Bas), qui envisagera les mêmes questions pour des migrants d'origine africaine en Europe. Il est attendu que les deux chercheurs travaillent en étroite collaboration, y compris avec des séjours de recherche communs. Ils seront codirigés par les responsables du programme dans les deux universités, V. Mazzucato et V. Baby-Collin.

Début du contrat : Entre le 1er septembre 2014 et le 1er novembre 2014.

Durée du contrat : 36 mois

Conditions de recevabilité des candidatures :

- diplôme de master 2 recherche en géographie ou sciences sociales
- Maîtrise des méthodes de recherche qualitative ; expérience de la recherche dans les pays du sud, de préférence en Amérique latine ; intérêt pour les thématiques du développement et/ou de la migration ; excellente capacité d'analyse, capacités d'organisation, capacité de travailler dans un environnement interdisciplinaire et international, capacité de travailler en équipe.
- excellente maîtrise de l'anglais (pour les non natifs, minimum 7.5 à l'academic IETLS ou 113 au TOEFL).
- Volonté de s'installer dans la région d'Aix en Provence / Marseille.
- Ne pas avoir résidé en France plus de douze mois dans les 3 dernières années précédant la candidature (en accord avec les conditions de recrutement établies par la Commission Européenne pour ce projet)
- *Il est dans la politique du projet TRANSMIC d'accroître le nombre de recrutement de femmes ; les membres issus de groupe minoritaires ou en situation de handicap sont invités à candidater .*

Conditions de travail

Un contrat exigeant, dans un environnement dynamique, orienté vers l'international.

Selon la situation familiale, le salaire brut mensuel pendant la durée du contrat sera compris entre 2880 et 3100€ (durée 36 mois).

Si vous devez déménager pour vous installer dans la région d'Aix Marseille, une prime de mobilité vous sera accordée.

L'université fournira un espace de travail ainsi qu'un accès à un ordinateur.

Dossier de candidature (version électronique)² :

- une lettre de motivation en anglais qui explicite vos qualifications et les raisons de votre candidature(pdf)
- un projet de recherche en anglais (2 pages), qui explique votre approche du projet :ce que vous étudieriez et comment, quelques références bibliographiques(pdf)
- un CV en anglais (pdf)
- un relevé des notes du master (1ère et 2ème année) ainsi que de la licence (pdf)

² Fichiers nommés NAME_CV.pdf, NAME _mastergrades.pdf, NAME _project.pdf, NAME _letter.pdf.

- les coordonnées de deux références qui pourront être contactées (email, numéro de téléphone, adresse postale, relation au candidat).

La date limite de candidature est fixée au **31 mai 2014 à midi (heure française)**.

Envoi des dossiers de candidature par voie électronique à :

virginie.baby-collin@univ-amu.fr